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Evident, ca de fiecare dată când mă aflu 
în astfel de perioade, rezervate meciurilor 
din preliminarii ale echipei naționale, mă 
simt obligat să precizez momentul în care 
redactez textul pe care dumneavoastră 
îl citiți aici, în Buletinul informativ editat 
de către Liga Profesionistă de Fotbal. Și 
trebuie să spun, pe cale de consecință, 
că scriu înaintea disputării meciului de la 
Budapesta, dintre România și selecționata 
Belarus, deși, la ora la care citiți aceste 
rânduri, rezultatul meciului vă este deja 
cunoscut, partida fiind programată să se 
dispute joi, 12 octombrie, pe arena “Szusza 
Ferenc”, acolo unde își joacă partidele cei 
de la Ujpest. Desigur, urmează, duminică, 
15 octombrie, să evoluăm acasă, pe Arena 
Națională, cu reprezentativa Andorra, 
în această fereastră “de octombrie” a 
naționalei.

Meciurile, știți probabil amănuntul, au 
un regim special, se dispută fără spectatori 
în capitala Ungariei și doar cu copii în 
tribune, pe teren propriu, cu Andorra, nu 
mai intru în alte amănunte. Dar să trec la 

tema pe care mi-am propus să o abordez 
astăzi, aici.

Cu credința că vom fi luat deja cele 
trei puncte din meciul cu Belarus, vreau 
să subliniez faptul că “tricolorii” merită o 
analiză specială, fie aceasta și extrem de 
succintă.

Ei sunt pe un drum bun, cel al calificării 
la Turneul Final al Europeanului din 2024, 
care va fi găzduit de Germania, și aici e 
vorba de o mare putere de caracter din 
partea lor.

După alte și alte preliminarii ratate, 
după critici nenumărate, acești băieți au 
reușit să se regăsească, au strâns rândurile 
și au fost, sunt, de fapt, primii care au 
crezut în ei înșiși, în puterea de regenerare 
a naționalei, în schimbarea la față a 
României, ca să parafrazez un celebru titlu. 
Nu e deloc o întâmplare că avem șanse 
reale la calificare!

“Let thy fair wisdom, not thy passion 
, sway!”, scrie undeva, în capodopera 
sa, “Ce doriți” sau “A douăsprezecea 
noapte”, Shakespeare. În traducere liberă, 
“dă ascultare înțelepciunii, nu mâniei!” 
Parafrazând, tot ceea ce s-a (re) construit 
la echipa națională, în acest mandat, s-a 
făcut cu atenție la greșelile trecutului, 
pentru a nu fi repetate, cu tact, cu 
înțelepciune. Și sunt încredințat că toate 
acestea vor avea ca rezultantă calificarea 
la Euro!  Vom trăi și vom vedea, cum se 
spune. Un lucru este însă cert: avem altă 
perspectivă acum, tocmai pentru că am 
găsit o altfel de abordare a problemei!

Înțelepciunea, acesta e cuvântul cheie. 
Sau, în termeni actuali, un management 
bine temperat al situațiilor dificile. Sper 
ca aceste două jocuri, cu Belarus și cu 
Andorra să ne confirme tuturor așteptările 
și speranțele!
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România, din nou
 Justin Ștefan, Secretar General LPF
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FEATURE

SUPERLIGA           
Echipa etapei a 12-a

Liga Profesionistă de Fotbal prezintă la finalul fiecărei runde cel mai bun unsprezece.
Iată cum arată echipa ideală a etapei a 12-a:

PORTAR

ANTRENORUL ETAPEI

FUNDAȘI

MIJLOCAȘI

ATACANȚI

Jesús Fernández Dorinel Oancea Alexandru Benga Ionuţ Larie Costin Amzăr

FC VOLUNTARI UNIVERSITATEA CLUJ UTA ARAD FARUL CONSTANȚŢA DINAMO BUCUREȘTI

A închis perfect poarta. 
Printre intervenţiile sale se 

numără şi un penalty apărat

Intrat pe parcursul primei 
reprize, a dominat flancul 

drept, fiind implicat în multe 
dintre acţiunile iniţiate de 

clujeni

Experimentatul fundaş 
arădean a făcut faţă cu 

brio atacurilor adverse, mai 
ales pe final de meci, când 
UTA a rămas în inferioritate 

numerică

Căpitanul dobrogenilor 
a marcat golul care le-a 

asigurat constănţenilor o 
victorie importantă în lupta 

pentru atingerea obiectivului

A fost printre cei mai buni 
jucători din derby-ul de pe 
Arena Naţională, meci în 

care a făcut excelent ambele 
faze de joc

Dan Nistor Mihai Lixandru Alexandru Ioniţă 

UNIVERSITATEA CLUJ FCSB FC RAPID 1923

A scos penalty-ul pe care tot el l-a transformat. 
A ajuns la șapte goluri în ediţia curentă, 

depăşind cel mai bun sezon al său la acest 
capitol (șase goluri pentru Pandurii în ediția 

2012-2013)

Titularizat pentru prima dată în linia mediană, 
a înscris golul care le-a adus roş-albaştrilor trei 

puncte

A făcut unul dintre cele mai bune meciuri de 
la revenirea în Giuleşti. Cu cele două reuşite, 
Ioniţă a ajuns la 31 de goluri marcate în 207 

partide jucate în SuperLigă

Gabriel Iancu Daniel Bîrligea Claudiu Petrila Gheorghe Hagi

FC HERMANNSTADT CFR 1907 CLUJ FC RAPID 1923 FARUL CONSTANȚŢA

Introdus la pauză, a finalizat cu gol 
o acţiune personală în care şi-a 
pus în valoare calităţile tehnice 

deosebite

Atacantul continuă evoluţiile bune 
din campionatul actual, în care, 

după ultima reuşită, a ajuns la patru 
goluri, patru pase decisive şi un 

penalty scos

Transferul la Rapid se dovedeşte a 
fi o mutare foarte inspirată. Contra 
celor de la Poli Iaşi, Petrila a marcat 
un gol, a pasat decisiv pentru 3-2 şi 

a scos un penalty

A pregătit foarte bine duelul cu colegul 
său din Generaţia de Aur. La final, s-a 
bucurat de al treilea succes la rând în 
campionat, care-i ridică echipa pe un 

loc de play-off
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INTERVIU

Interviu cu Lucas Masoero          
(Universitatea Cluj)
  realizat de Costi Solovăstru și Octavian Țopa

1 Cum ai început 
să joci fotbal? 
Care sunt primele 

amintiri legate de mingea 
de fotbal?

Am început fotbalul la 
opt ani, la Independiente 
Rivadavia. Acolo am 
și debutat la nivel de 
seniori, 12 ani mai târziu. 
Primii pași i-am făcut 
alături de fratele meu, 
care este cu trei ani mai 

mare. Am avut ambii 
același antrenor. Același 
antrenor alături de care 
am început când eram 
copil, Pablo Quinteros, 
mi-a oferit șansa debutului 
la prima echipă. Am multe 
amintirii din perioada 
junioratului, dar poate cea 
mai frumoasă este când 
am câștigat un turneu 
și a trebuit să zburăm în 
Franța pentru a juca la 
Danone Nations Cup. Asta 

a fost în 2007. A fost primul 
zbor atât pentru mine, cât 
și pentru colegii mei. O 
amintire pe care nu o pot 
uita.

2 Pe cine ai admirat 
când erai mic?

Sunt fan Boca Juniors și 
tot timpul l-am admirat pe 
Riquelme atât ca jucător, 
cât și ca persoană. Un alt 

Ajuns la Universitatea Cluj pe 5 septembrie, de la FC Pari Nizhniy Novgorod din Rusia, 
Lucas Masoero a devenit rapid un om de bază în echipa lui Ioan Ovidiu Sabău. Cu 
fundașul argentinian în teren, „studenții” au obținut două victorii și două egaluri în 
campionat, dar și un succes în Cupa României. Profitând de pauza competițională, Lucas 
ne-a acordat un interviu în care a vorbit despre primii pași în fotbal, despre trecerea din 
țara natală în Europa, dar și despre trecerea la ”U” Cluj.
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jucător care mi-a plăcut 
mult este Walter Samuel.

3 În 2018 ai plecat 
din Argentina în 
Europa, ajungând 

în Bulgaria. A fost greu 
să te adaptezi la o nouă 
cultură, o nouă țară de pe 
un alt continent?

Da, clar că a fost greu 
la început. A fost prima 
experiență în afara țării. 
Nu a fost ușor, mai ales 
că am ajuns într-o țară 
despre care am auzit 
doar de câteva ori viața 
mea. Primele șase luni 
au fost foarte grele. 
După acea perioadă, 
totul s-a schimbat și am 
început să îmi fac câțiva 
prieteni în echipă, printre 

care magazionerul și 
președintele echipei.

4 Ai ajuns la ”U” 
Cluj în urmă cu o 
lună. Cum te simți 

la noua echipă?

Extraordinar! Acesta ar 
fi cuvântul potrivit. Am 
găsit niște oameni foarte 
buni. Jucătorii și staff-ul 
sunt profesioniști. Jucătorii 
m-au inclus foarte rapid 
în grup și mă simt unul 
dintre ei chiar din prima zi.

5 Crezi că poate fi 
”U” Cluj surpriza 
frumoasă a 

sezonului în Superliga?

Cu siguranță. În ultimele 
minute am avut 
prestații foarte bune. Ne 

cunoaștem potențialul 
și știm unde vrem să 
fim la finalul sezonului. 
Antrenorii lucrează 
fiecare aspect al jocului și 
simțim de la o zi la alta că 
progresăm.

6 Când ai ajuns la 
”U”, ai spus că îți 
doreai să joci pe 

stadioane unde să simți o 
atmosferă asemănătoare 
cu cea din Argentina. 
Simți la ”U” Cluj ceva 
asemănător cu ce este 
acasă? 

Da, am găsit niște 
suporteri minunați aici. 
Când jucăm acasă, tot 
timpul avem un plus 
de partea noastră cu 
asemenea suporteri. E ca 

PAGINA 5

BULETIN INFORMATIV // 6 OCTOMBRIE 2023



și cum am avea un jucător 
în plus pe teren. Ne simțim 
incredibil și sunt fericit că 
în ultimele meciuri le-am 
oferit rezultatele pe care le 
merită. 

7 Care a fost cel mai 
frumos moment 
al carierei de până 

acum? Dar cel mai greu?

Cele mai frumoase 
momente au fost 
cele două Cupe ale 
Bulgariei câștigate în ani 
consecutivi. A fost ceva 
special pentru că a doua 
Cupă câștigată a fost 

împotriva celor de la CSKA 
Sofia, care era favorită în 
ochii tuturor.

8 Dar cel mai greu?

Cele mai grele clipe le-am 
trăit în Rusia. Acolo am 
luptat pentru a ne păstra 
locul în prima ligă. A fost 
o perioadă grea, dar am 
reușit să ieșim din situația 
respectivă și ne-am salvat. 
Acesta e jocul de fotbal 
și trebuie să fim pregătiți 
pentru orice situație.

9 Ce mesaj ai 
pentru fanii 
Universității Cluj?

Mulțumesc pentru că 
m-ați primit în această 
familie. De asemenea, 
vă mulțumesc pentru 
atmosfera pe care o 
creați meci de meci. E 
extraordinar să te simți 
apreciat pe stradă, în oraș. 
Trebuie să ne păstrăm 
direcția, pentru că doar 
munca grea va aduce acest 
club acolo unde merită să 
fie. Noi vom lupta pentru 
voi și sperăm ca și voi să fiți 
alături de noi.
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Profitând de scurta pauză competițională, vă prezentăm cele mai interesante 10 statistici 
privind fotbaliștii utilizaţi în SuperLiga României, în primele 12 etape.

FEATURE

SUPERLIGA             
10 borne statistice în 12 etape
  realizat de Liviu Manolache și Octavian Țopa

413 jucători au bifat cel puţin o prezenţă, 

dintre care opt au evoluat pentru două echipe

110 dintre cei 413 fotbalişti cu minute au 

debutat în acest sezon pe prima scenă, asta 

însemnând 26,6 % din totalul celor utilizaţi.

33 dintre cei 110 debutanţi sunt 

autohtoni, dintre care 24 sunt eligibili 

pentru selecţionata U 21 a României

Farul Constanța şi FC Botoşani sunt 

formaţiile cu cei mai mulţi jucători 

utilizaţi, fiecare câte 31, în timp ce FC 

U Craiova 1948 şi FC Rapid 1923 s-a 

bazat pe cei mai puţini, doar câte 23

Născut pe 5 aprilie 1984, Cristian 
Săpunaru este cel mai în vârstă 

jucător cu minute în stagiunea curentă, 
căpitanul Rapidului fiind urmat de 

Adam Nemec (FC Voluntari / 2 
septembrie 1985) şi Takayuki Seto 
(Petrolul Ploiești / 5 februarie 1986)

Darius Olaru (FCSB) a prins de 
cele mai multe ori "Echipa etapei", 
de patru ori, iar Alexandru Mitriţă 

(Universitatea Craiova) este fotbalistul 
desemnat de cele mai multe ori 

"Jucătorul meciului", tot de patru ori

Cel mai tânăr jucător prezent în 

primele 12 runde este Raul Stanciu 

(UTA Arad / 26 martie 2007), iar cel 

mai tânăr marcator, Enes Sali (Farul 

Constanța / 23 februarie 2006)

Oţelul Galați conduce topul 

debutanţilor, 18 jucători, fiind urmaţi 

de UTA Arad - 15, Politehnica Iaşi şi 

CFR 1907 Cluj, fiecare câte 13

120 de jucători au înscris 

cel puţin un gol, cei mai mulţi 

marcatori regăsindu-se în dreptul 

celor de la FCSB şi CFR 1907 Cluj, 

câte 12

Croaţia (17 jucători), Brazilia (15 jucători) 

şi Franţa (13 jucători) sunt ţările din care 

provin cei mai mulţi dintre străinii prezenţi 

pe teren în sezonul curent
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După anii în care am încercat să 
înţeleg cum Craiova l-a pierdut, 
lăsându-l să joace pe la Târgu Jiu şi pe 
la Scorniceşti (ultima era o promovare!), 
Piţurcă la Steaua mi s-a părut cea mai 
mare frustrare a spiritului meu de 
oltean. E adevărat, Balaci şi Cămătaru 
aveau să ajungă mai târziu la Dinamo, 
iar Lung şi Ungureanu, după ce-au 
împlinit 30 de ani, la Steaua, ceea ce 
era mai puţin dureros. Mă gândeam că 
au plecat în străinătate, mai cu seamă 
că Steaua acelor ani juca mai mult prin 
Europa şi prin lume decât pe acasă! Era 
o exagerare, o senzaţie falsă, desigur, 
dar suf icientă pentru a mă consola. 
Oarecum. Cum şi Bumbescu era tot la 
Steaua, iar despre Iovan aflasem că era 
din Moţăţei, adică de la mine, din Dolj, 
lucrurile se mai linişteau... (Prezenţa 
lui Ţicleanu la Sportul era altă rană, 
dar calibrul studenţilor din Regie era 
benign, aşa că se putea suporta.)

Aşadar, Piţurcă. Aflasem de prin 
peluza Universităţii că fusese coleg de 
şcoală cu fraţii Cristi şi Gabi Boldici, 
cu Ilie Balaci, cu Cârţu, parcă şi cu 

Ungureanu, alături de care avea să 
joace f inala de la Barcelona, cu AC 
Milan, din ’89. În f ine, devenisem treptat 
fanul lui la meciurile Stelei şi când am 
aflat, un deceniu mai târziu, că va veni 
antrenor la Craiova, am fost încântat. 
Eram, de câţiva ani, ziarist, plecasem 
de câteva luni de la cotidianul „Ora” – 
deţinut de Viorel Cataramă şi condus de 
Nicolae Cristache – şi scriam la „Gazeta 
Sporturilor”, care-l avea director pe 
Ioan Chirilă şi redactor-şef pe Laurenţiu 
Dumitrescu. Nea Laur, mare fan al 
Craiovei, a fost şi cel care m-a trimis să 
fac cronici la câteva meciuri ale Ştiinţei. 
Ţin minte că am scris şi un editorial 
pe care l-am numit, pompos, „V, de la 
Victorie”, iar nea Laur mi l-a corectat, 
punând ultimele două litere ale 
ultimului cuvânt între paranteze. Aşa 
era moda prin’93-’94...

Dar prima întâlnire a fost după un 
meci la Arad, unde Craiova a câştigat cu 
5-0. Eu am scris meciul pentru Gazetă, 
iar Cătălin Tolontan pentru „Sportul 
românesc”, ziarul lui Dragomir şi al lui 
Ovidiu Ioaniţoaia. Nu ştiu, nu mai ţin 
minte titlul cronicii mele, şi asta pentru 
că nu l-am uitat niciodată pe cel al lui 
Tolontan: „Stângă, marcă înregistrată”. 
Ovidiu jucase atunci fabulos, înscriind 
şi un gol de la vreo 40 de metri. După 
meci, Piţurcă a insistat să ne ia cu 
autocarul echipei până la Timişoara, 
apoi în charterul Universităţii, ca să 
nu facem 12 ore cu trenul până la 
Bucureşti. Ţin minte că a fost ceaţă şi 
până la urmă avionul a aterizat chiar 
pe Băneasa şi nu la Craiova, ceea ce 
era încă şi mai bine. N-am uitat că 
în avion unul dintre fanii (cu banii) 
ai Ştiinţei, Loti Serdaru, a fost pus la 
punct din două vorbe de Victor Piţurcă 
şi asta pentru că Loti (ajuns între timp 
cântăreţ, Adi Mititelu îi asculta, amuzat, 
într-o zi CD-ul la Mercedesul din dotare) 

CRONICĂ

Victor Piţurcă, un mare fotbalist
  realizată de Marius Mitran
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avea ceva să-i reproşeze lui Tolontan. 
Mi s-a părut impecabil cum lucra, cum 
vorbea şi cum se comporta Piţurcă. Era 
decembrie 1994...

În ultima zi din primăvara lui ’96, 
ajuns şi eu la „Sportul românesc”, sunt 
la Piatra Neamţ, unde „tineretul” lui 
Piţurcă învinge Moldova cu 5-0. După 
meci, Piţi mă invită în autocar, mai cu 
seamă, zice, că nici n-ai tren de aici 
la ora asta, ceea ce era adevărat. Mai 
răspunsesem unei astfel de invitaţii 
în martie, în Iugoslavia, la Kragujevac, 
unde sârbii ne bătuseră cu 1-0, tot într-
un amical la „tineret”. În autocar, la un 
moment dat, cineva împarte pachete cu 
mâncare, apă, fructe. Trec câteva minute 
şi îl văd pe antrenor ridicându-se de pe 
locul lui din faţă şi venind spre mine. „Nu 
mănânci? Unde ţi-e pachetul?” „Nu-i 
nevoie, zic eu, chiar nu...” „Nici nu vreau 
să aud! Păi se poate aşa ceva?...” Ştiu că 
a venit Contra cu un pachet şi cu o sticlă 
de apă, era cald rău, iar Piţi s-a aşezat 
lângă mine şi am discutat câteva zeci de 
minute. Atunci am fost mulţumit că era 
aşa cum îl intuisem încă de pe când juca 

cele 4 f inale ale Stelei. Aşa mi-a şi spus, 
la un moment dat, că asta e ce rămâne 
„şi poate aud şi copiii ăştia”. Era vorba 
de Sevilla ’86, de Tokyo în decembrie 
’86, de Monte Carlo în februarie ’87 şi de 
Barcelona în 1989. Două câştigate, Sevilla 
şi Monte Carlo, două pierdute, celelalte...

Atunci mi-a spus ceva ce n-am uitat 
niciodată, un lucru pe care mi l-a 
repetat şi în 2004, când eram redactor-
şef adjunct la „ProSport” şi el, din nou, 
selecţioner. „Marius, dacă în viaţă te 
decizi să lucrezi la un proiect, să ai grijă 
la două lucruri: unu, ţie să-ţi placă fără 
rezerve ceea ce faci şi, doi, ce oameni ai 
lângă tine când pleci la drum.”

Dar despre discuţiile din anii 2004 
şi 2005 pe care le-am avut cu omul 
celor 4 f inale, despre momentele cu 
domnii Mihai Stoica şi Adrian Mititelu, 
despre domnul Emerich Ienei şi Steaua, 
despre Craiova şi naţională, aşa cum mi 
le-a spus Victor Piţurcă, într-un episod 
următor. (Am văzut că aşa se procedează 
în serialele importante şi zic să încerc şi 
eu... Aşadar, va urma.)
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